
Generalforsamling i Ringkjøbing Landbobank d. 28. februar 
2024 
 
Tak for ordet. Mit navn er Kristian Gaarde og jeg repræsenterer ATP. 
 
Jeg vil gerne starte med at takke for beretningen og fremlæggelsen af regnskabet for 
2023.  
 
Der er ikke meget at klage over, når man ser på Ringkjøbing Landbobanks resultater i 
2023. Der har selvfølgelig også været en jævn medvind på cykelstien i form af stigende 
renter. Men ledelse og medarbejdere fortjener alligevel stor ros for arbejdet i 2023.   
 
På trods af bekymringer om en lavere markedsaktivitet, formåede I at realisere en pæn 
vækst i både udlån og indlån. Og resultatet efter skat steg med 44% til over 2,1 milliarder 
kroner. Svarende til en forrentning af egenkapitalen på 22%.  
 
Jeg synes især det er værd at fremhæve jeres imponerede omkostningsprocent på 25%. 
Den har I opnået ved vokse indtægterne med 34%, mens udgifterne blot steg med 8%.  
 
Og så er det positivt at se en udlodning på 84% af årets overskud til os aktionærer. I har 
samtidig fundet en god balance mellem udbytter og aktietilbagekøb. Forhåbentlig vil I være 
i stand til at opretholde den høje udlodningsprocent de kommende år. 
 
Det er også godt at se bankens udvikling inden for hele ESG-området. Målsætningerne 
bliver stadig mere ambitiøse, senest med målsætninger for reduktion af CO2-udledninger 
for udlåns- og investeringsporteføljen. Jeg ved, at der ligger en del arbejde forude på det 
her område. Men kan I allerede nu løfte lidt af sløret for, hvor I ser de største udfordringer i 
forhold til at realisere disse målsætninger?  
 
Kønsdiversitet på især ledelsesniveau er en udfordring for mange virksomheder, også for 
Ringkjøbing Landbobank. Det er derfor godt at se, at bankens initiativer på området ser ud 
til at virke. Tingene bevæger sig i den rigtige retning, og det virker muligt for banken at nå 
målet på 25% i 2025. 
 
 
Jeg vil slutte af med et par spørgsmål vedrørende den fremtidige udvikling af Ringkjøbing 
Landbobank: 
 
Hvis Ringkjøbing Landbobank fortsætter den positive udvikling, er det vel ikke 
usandsynligt, at banken inden for et par år bliver udpeget som et systemisk vigtigt 
finansielt institut. Hvis det skulle ske, er banken så klar til det? Og hvilke fordele og 
ulemper ser ledelsen på længere sigt? 
 
Ringkjøbing Landbobanks evne til at vokse organisk er meget tilfredsstillende. Banken har 
desuden haft succes med en række strategiske væksttiltag, hvor man måske især kan 
fremhæve fusionen med Nordjyske Bank tilbage i 2018. Der er nok ikke mange ”til salg”-
skilte i markedet for tiden, men hvad er bankens appetit på nye fusioner eller 
partnerskaber? Og hvilke områder eller kompetencer står øverst på ønskesedlen? 
 



 
Som det allersidste vil jeg gerne kvittere for forslaget om at nedsætte valgperioden for 
repræsentantskabet og bestyrelsen til 2 år.  
 
Med de ord vil jeg blot ønske ledelse og medarbejdere held og lykke i det kommende år. 
 
Tak for ordet 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 
ATP Koncernen er Danmarks største pensionsselskab og administrationshus. Vi løser opgaver for næsten 
alle borgere og virksomheder i Danmark. Med en pensionsformue på 712 mia. kr. (pr. 31.12.2023) er ATP 
samtidig et af Europas største pensionsselskaber. Pensions & Investments er ansvarlige for ATP’s 
pensionsprodukt, ATP Livslang Pension, som er en kollektiv ordning med 5,5 mio. medlemmer. Målet er at 
levere gode, stabile pensioner i form af en livsvarig garanti, som vi tilstræber, skal følge inflationen. Det sker 
gennem investeringer i blandt andet obligationer, aktier, ejendomme og infrastruktur – investeringer, der 
bidrager til vækst og arbejdspladser. ATP Livslang Pension sikrer, at næsten alle borgere i Danmark får et 
tillæg til folkepensionen den dag, de går på pension – og resten af livet.. 
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